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De startnotitie naar een energie neutraal Westfriesland geeft het proces (de route) aan. Tot 1 

juni 2020 krijgt het proces de tijd om tot een gedragen concept-RES te komen. Een zeer kort 

tijdbestek, waarin ook een zorgvuldig participatieproces moet worden doorlopen. De regio kiest 

voor de totstandkoming van het uitvoeringsprogramma en de Westfriese bijdrage aan de RES NHN 

voor een bottom-up proces. Dat betekent nauwe samenwerking met (lokale) ondernemers, 

inwoners en maatschappelijke organisaties. Concreet nodigt de regio hen uit voor deelname aan 

de diverse ateliers die worden georganiseerd vanuit de RES NHN. Daarna moet er nog veel 

gebeuren en de weg naar concrete maatregelen vergt naar verwachting nog wel wat extra 

jaren.  

 

Dat is reden om aandacht te vragen voor de situatie van vele betrokken burgers en bedrijven die 

ook nu al bezig zijn met woningisolatie, decentrale energie-opwekking en los van het gas willen. 

Vanuit o.a de Rijksoverheid worden signalen afgegeven dat het verstandig kan zijn om te 

wachten met investeringen totdat bekend is wat op gemeentelijk (wijk) niveau er aan bijv. 

collectieve maatregelen worden opgezet. Dit kan betekenen dat individuele investeringen nu tot 

spijt kunnen leiden omdat er betere en wellicht ook goedkopere (collectieve) technieken 

beschikbaar kunnen komen.  

 

Punt is dus op welke wijze de potentiële opties via de RES vanaf heden worden vertaald naar 

adviezen aan burgers en bedrijven nu die individueel met concrete maatregelen bezig zijn.  

 

Onze vragen zijn daarbij nu: 

 



 

 

1.  Burgers en bedrijven (collectieven/ wijk/ dorpsraden) worden onderdeel van de op 

te zetten ateliers maar zijn ook nu al bezig met initiatieven. Bent u van mening dat 

er vanaf het vaststellen van de startnotitie er informatie/ voorlichting beschikbaar 

moet zijn over (collectieve) kansen op duurzame(r) bronnen via de RES en men dat 

kan betrekken bij de afweging? 

antwoord  Inleiding 

De startnotitie is officieel het startmoment om tot een bod te komen naar het Rijk. 

Het bod moet het volgende bevatten: 

- bijdrage in de doelstelling om 35 TWh duurzame energieopwekking op land te 

realiseren. 

- verdeling van collectieve warmtebronnen. 

- de hiervoor benodigde infrastructuur. 

 

Om tot dit bod te komen organiseren de Westfriese gemeenten op 29 oktober en 12 

december twee energieateliers. In deze ateliers gaan we drie scenario’s 

ontwikkelen, samen met betrokken stakeholders. Raadsleden zijn hierbij welkom.  

De scenario’s gaan we begin dit jaar lokaal toetsen en verrijken. Onze inwoners zijn 

daarbij van harte welkom. Het eerste bod moet voor 1 juni 2020  naar het Rijk. Het 

eerste bod stelt het college vast, en zij vragen de raad hun wensen en bedenkingen 

kenbaar te maken.  

 

Voorlichting op collectieve kansen 

Tijdens de eerste twee Westfriese ateliers halen we de kansen voor collectieve 

kansen van duurzame bronnen op. Deze toetsen en verrijken we begin dit jaar met 

lokale energieateliers.  

Met andere woorden brengen we de collectieve kansen nog in beeld. We kunnen hier 

nu nog niet over informeren.  

 

2.  Meent u dat verschillen tussen dorpslinten en vrijstaande woningen met verschillende 

bouwjaren en energielabels en wijken met eenzelfde woningtypes en bouwjaren 

aanleiding is om ook dit vanaf de startnotitie tijdig in voorlichting 

(verwachtingsmanagement) te vertalen? 

antwoord  Inleiding 

Gemeenten krijgen de verplichting om in 2021 een Transitievisie Warmte (TVW) door 

de raad te laten vaststellen. In de TVW geven gemeenten aan welke wijken voor 

2030 afgesloten worden van aardgas. Deze visie stelt gemeenten met stakeholders op 

zoals woningcorporaties en de netwerkbeheerder. Na vaststelling in de raad gaan we 

hier samen met de stakeholders uitvoering aangeven, via wijkuitvoeringsplannen. 

 

Voorlichting 

In 2021 moet de TVW door de raad zijn vastgesteld. Onze boodschap aan onze 

inwoners is om nu vooral te investeren in ‘altijd goed maatregelen’. In deze 

maatregelen gaat het over isoleren, ventileren en energieopwekking. Dit was ook de 

boodschap van onze duurzaamheidskrant die eind vorig jaar huis aan huis is bezorgd.  

Vorige week startten we een duurzaam spreekuur. Inwoners van onze gemeente 

kunnen op 6 verschillende locaties het komende halfjaar  informatie krijgen over het 



 

 

verduurzamen van hun woning. Begin november starten we de campagne 

verduurzaming 60-70 woningen.  

Met bijgaande link komt u bij een filmpje die we hiervoor ontwikkelden en die ook 

ingaat op het altijd goed pakket www.duurzaambouwloket.nl/jaren6070woning. 

Afgelopen maart 2019 organiseerden we dit voor jaren 80 woningen. 

Deze acties organiseren we samen met het Duurzaam Bouwloket. 

 

3.  Op welke wijze wordt o.a het duurzaam bouwloket als partner van de gemeente voor 

individuele aanvragen ingezet bij informatievoorziening over de transitie? Dit vanuit 

de gedachte dat een brede publieksaanpak de urgentie van de transitie uitdraagt en 

groepen burgers die in actie willen komen maar nog niet weten hoe, motiveert en 

handelingsperspectieven biedt. Het loket geeft nu o.a aan dat vanaf 2021 er landelijk 

een planning komt te liggen waarin voor heel Nederland staat aangegeven welke 

buurt wanneer van het aardgas afgaat. Op dit moment is het geheel niet duidelijk in 

welke wijken een bepaalde energievoorziening kan komen. 

antwoord  Zie het antwoord onder 2.  

Aanvullend hierop zijn inwoners altijd welkom om bij vragen het Duurzaam 

Bouwloket in te schakelen. Op onze website geven we hier informatie over. 

 

4.  Indien u meent dat huidige initiatieven van bewoners geen fricties (spijt over eigen 

maatregelen en kosten) gaan opleveren met potentiële kansen via bijv. 

warmtenetten/ geothermie/ restwarmte/ waterstof, kunt u daar dan een toelichting 

op geven?. 

antwoord  Wanneer onze inwoners willen investeren in het verduurzamen van hun woningen 

adviseren we te investeren in het altijd goed pakket, zie onder vraag 2. Voor 

inwoners die hun woning nu al helemaal willen verduurzamen, inclusief het afsluiten 

van aardgas, is een gemeentelijke subsidie beschikbaar. 

 

 

http://www.duurzaambouwloket.nl/jaren6070woning

